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PROTOKÓŁ Nr 47/21 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju 

Rady Miasta Kamienna Góra 

w dniu 21 grudnia 2021 r. 

godz. 14:45 

 

Obecni na posiedzeniu KBSiR – 7 członków Komisji: 

 

1. Basta Jerzy 

2. Kurnyta Danuta 

3. Majak Violetta 

4. Sławiński Łukasz 

5. Sławiński Sławomir 

6. Szczerbaty Iwona 

7. Wągrowski Bogdan 

 

Nieobecni na posiedzeniu KBSiR – 0 członków Komisji. 

 

Posiedzenie otworzył i prowadził Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju 

Sławomir Sławiński, który przedstawił proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

4. Spotkanie z radnymi stałych komisji dotyczące analizy wniosków do projektu uchwały 

w sprawie budżetu miasta Kamienna Góra na 2022 rok. 

 

5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie posiedzenia.  
 

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 Nikt nie złożył wniosków dotyczących zmian w porządku obrad. 

 

Ad.3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

  

Przyjęto protokół z poprzedniego posiedzenia.  

 

Ad. 4. Spotkanie z radnymi stałych komisji dotyczące analizy wniosków do projektu 

uchwały w sprawie budżetu miasta Kamienna Góra na 2022 rok. 

 

W posiedzeniu brali również udział pozostali członkowie Rady Miasta Kamienna Góra. 

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak przedstawiła wnioski poszczególnych komisji. do 

projektu budżetu miasta na 2022 rok Ponadto przewodnicząca zwróciła się z prośbą o 

przesłanie odczytanych wniosków na skrzynkę elektroniczną.  
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Radny J. Jarosz zwrócił uwagę na brak zadania związanego z zamontowaniem 

zegarów przy ul. Jeleniogórskiej w Kamiennej Górze.  

 

Radny J. Bruździak wyraził zdanie, że teraz radni powinni rozmawiać o konkretnych 

wnioskach, które są kierowane już do przygotowanego projektu. Od 15 listopada 2021 

r. była czas na wypracowanie konkretnych wniosków.  

 

Radny A. Grzyb powiedział, żeby wykreślić z utrzymania pana rzecznika – ok. 70 tyś 

zł. i przekazać tą kwotę na stypendium dla uczniów.  

 

Radny J. Bruździak uzasadnił propozycję wykreślenia z projektu budżetu miasta na 

2022 r. dotacji dla Centrum Kultury. Zdaniem radnego, Komisja Spraw Społecznych 

jako pierwsza zwróciła uwagę, na tą sprawę. Sale wyposażone w tego typu fotele, które 

miały by być zakupione, straciłyby swoją mobilność - cały pakiet imprez, co było 

mówione do początku, np. organizacja sylwestra, spotkań teatralnych.  

Przyjęte założenia, że sala będzie wygospodarowana tylko na krzesła spowoduje bardzo 

dużo problemów, a to są rzeczy nieodwracalne. Pan Dyrektor Centrum Kultury na 

wspólnym spotkaniu mówił, że na fotele można pozyskać środki zewnętrzne, więc 

dlaczego z tego nie skorzystać? Fotele nie zostały jeszcze zakupione, a już maja zostać 

sfinansowane w formie dotacji. Radny uważa, że jest to zbędny wydatek. Zwrócił się z 

zapytaniem do radnego Sławomira Sławińskiego, co myśli na ten temat, jako Dyrektor 

Centrum Kultury w Lubawce? 

 

Radny S. Sławiński odpowiedział, że ma podobne zdanie do radnego Bruździaka.  

 

Radny W. Sobiechowski zapytał, ile będzie większych imprez w miesiącu 

odbywających się w Centrum Kultury? 

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak powiedziała, że przyjęła tłumaczenia Komisji 

Spraw Społecznych w sprawie dotacji dla Centrum Kultury na krzesła.  

 

Radny J. Bruździak zastanowił się nad dojazdem do terenów miasta i prywatnych 

działek za torami przy ul. Jeleniogórskiej w Kamiennej Górze. Powiedział, że 

gospodarne by tutaj było, aby droga została wybudowana na zasadzie partnerstwa. 

Działki mogą zostać później sprzedane, tym bardziej, że znajduje się tam węzeł 

komunikacyjny.  
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Przewodnicząca KBSiR V. Majak zwróciła się z pytaniem do Kierownika Wydziału 

ZIF Dariusza Adamczyka, czy droga prowadzi do terenów prywatnych? 

 

Kierownik Wydziału ZIF D. Adamczyk odpowiedział, że będzie to droga publiczna 

prowadząca do terenów prywatnych.  

 

Radny W. Sobiechowski zapytał, ile w tym rejonie jest terenów należących do miasta? 

 

Kierownik Wydziału ZIF D. Adamczyk odpowiedział, że niewiele terenu należy do 

gminy.  

 

Radna D. Kurnyta zapytała, czy te 300 tyś zł. jest na zabezpieczenie dokumentacji? 

 

Kierownik Wydziału ZIF D. Adamczyk odpowiedział, że część pieniędzy jest na 

dokumentację, a część środków na prace budowlane. Gmina próbuje się dogadać koleją, 

ale rozmowy nie są proste i ponadto trzeba pogodzić trzech różnych inwestorów.  

 

Rady W. Sobiechowski zapytał, które budynki mają zostać wyremontowane? 

 

Kierownik Wydziału ZIF D. Adamczyk wymienił poszczególne adresy budynków 

przeznaczonych do remontów. 

 

Radny A. Grzyb zapytał, co z niewykonanymi zakresami remontów? 

 

Kierownik Wydziału ZIF D. Adamczyk odpowiedział, że urząd ma wykonane, to co 

miało być zrobione. Poprosił, aby zapytać w Spółce Mieszkaniowej o ich zadania. 

 

Radny Ł. Sławiński zapytał, jakie są terminy na wykonanie dokumentacji na budynek 

przy ul. Lubawskiej? 

 

Kierownik Wydziału ZIF D. Adamczyk odpowiedział, że do końca kwartału, stąd ta 

kwota.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak wyraziła zdanie, że jeśli ma tam powstać dom 

seniora, żłobek i przedszkole, to czy można to połączyć z Orlikiem, jeśli sala i tak 

zostanie zabrana? 

 

Kierownik Wydziału ZIF D. Adamczyk odpowiedział, że tam będą inne duże 
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pomieszczenia. Sale na potrzeby przedszkola i żłobka będą nadbudowane. Zaprosił 

radnych do wydziału w celu omówienia szczegółów.  

 

Radny J. Jarosz powiedział, że przeczytał smsy i powiedział, że należy zadbać o te 

przedszkola, które już są.  

 

Radna I. Szczerbaty zapytała, czy są inne przetargi na drogę na ul. Jeleniogórskiej w 

Kamiennej Górze? 

 

Radny J. Bruździak powiedział, że to są tylko rozpatrywane możliwości i proponuje 

inne rozwiązania.  

 

Radny A. Grzyb zapytał, czy to będzie wtedy współwłasność? 

 

Kierownik Wydziału ZIF D. Adamczyk odpowiedział, że być może tak będzie.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak poprosiła Burmistrza Miasta Janusza Chodasewicza 

o udział w spotkaniu. 

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak zapytała burmistrza, czy można wykonać drogę  

w zakresie partnersko - publicznym za torami przy ul. Jeleniogórskiej? Czy były 

prowadzone w tym zakresie rozmowy z inwestorami?  

 

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz odpowiedział, że gmina ma niewiele terenów, 

większość to tereny rolne. Nie są to tereny te w środku. Część terenów jest wykupiona 

przez prywatnych przedsiębiorców w granicach miasta. Jeden inwestor kupił działkę  

w obrocie prywatnym. Mówił, że jeśli nie ma drogi, to nic się nie zrobi. Gmina walczyła 

o przejęcie tych terenów, bo jest to „być” albo „nie być” dla Kamiennej Góry. Albo te 

tereny otrzyma strefa, albo Kamianna Góra. Gdyby była droga, to jest to możliwość do 

działania. W przyszłości można by ten obszar zagospodarować. Są duże firmy 

zajmujące się budowaniem wielkich hal. Na przykład Świebodzin zebrał ludzi i ściągnął 

do siebie firmę Amazon. Jednak bez drogi niczego nie będzie. Dodał, że jest w kontakcie 

z koleją i wojewodą, w sprawie ustaleń dotyczących tej drogi To połączenie niestety nie 

ma glejtu żeby można było te drogi poprowadzić. Były również rozważania, co do 

poprowadzenia dojazdu z innej strony. Miasto musi wyjść z ofertą. Ok. 300 – 400 

metrów. Prosi o spojrzenie z innej strony, ponieważ inwestycja jest początkiem do 
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innych działań. 25 ha może dać szansę na przyjście innych inwestorów.  

 

Radny A. Grzyb uważa, że bez tej drogi, niestety nie powstanie nic.  

 

Radny B. Wągrowski zapytał, czy jest różnica między strefą, a miastem?  

 

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz odpowiedział, że w takim wypadku wybuduje się 

drogę do terenu miasta i do miasta będzie przychodzić strefa i będą pobierane inne 

podatki – pit, cit i od nieruchomości. Jakby miasto przejęło tereny, to w przyszłości 

można by te tereny sprzedawać.  

 

Radny J. Bruździak zapytał, czy była taka propozycja, czy wchodzić w taką 

inwestycję? Dodał, że droga jest budowana od podstaw i warto rozpatrzyć możliwość 

partnerstwa.  

 

Radny Łukasz Sławiński wyraził zdanie, że wielkie kapitały, liczą duże pieniądze. 

Liczy się aby wybudować drogą podjętą tam gdzie, będzie wszystko gotowe.  

 

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz powiedział, że w innych miastach jest konkurencja 

a na nas spoczywa rozwój miasta. Burmistrz postuluje aby wziąć pod uwagę pomost, 

który już jest, ponieważ chodzi o wykonanie pierwszego kroku.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak zapytała, czy jest możliwość skorzystania  

z dofinansowania na budowanie tej drogi? 

 

Radny J. Bruździak powiedział, że musi być własność i argument, po co ta dotacja. 

Nie ma tytułu prawnego, dlatego nie ma możliwość wejścia w teren.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak zwróciła się z pytaniem do burmistrza, czy może 

porozmawiać z Prezesem Spółki Mieszkaniowej o udzieleniu odpowiedzi na wniosek 

Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej?  

 

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz poprosił pracownika biura rady o przesłanie w dniu 

następnym e-maila w tej sprawie.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak zapytała, skąd wziąć pieniądze na remont mostku 

przy ul. Nadrzecznej w Kamiennej Górze? 
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Radny J. Bruździak odpowiedział, że te środki finansowe można pozyskać ze środków 

przeznaczonych na dotacje dla Centrum Kultury.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych 

proponuje, aby środku finansowe z dotacji przeznaczyć na remont mostku.  

 

Radny A. Grzyb uważa, że 80 tyś. złotych to jest zdecydowanie za dużo.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak zapytała, ile potrzeba środków? 

 

Radny A. Grzyb odpowiedział, że na dzisiaj ok. 20 tys. złotych? 

 

Radny W. Sobiechowski zapytał, czy można wyremontować drogę na Osiedle 

Antonówka? 

 

Radny A. Grzyb wspomniał o dojściu do nieruchomości przy ul. Sportowej  

w Kamiennej Górze. 

 

Radna D. Kurnyta powiedziała, że tam należy odtworzyć wejście.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak przedstawiła wniosek dotyczący badań dzieci na 

obecność glifosatu w organizmach. 

 

Radny J. Jarosz powiedział, że na Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

wniosek w tej sprawie był składany kilkakrotnie, ale wciąż wypadał. Wyraził zdanie, 

aby pieniądze z dotacji dla Centrum Kultury przeznaczyć na badania dla dzieci.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak poprosiła o wskazanie działu, rozdziału i paragrafu, 

skąd można przesunąć środki finansowe.  

 

Radny W. Sobiechowski wskazał, aby badania na obecność glifosatu sfinansować  

z dotacji dla Centrum Kultury.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak przeprowadziła glosowanie nad wnioskiem: 

 

1) wniosek Stałych Komisji Rady Miasta Kamienna Góra: 
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Stałe Komisje Rady Miasta Kamienna Góra wnioskują o wykreślenie z projektu budżetu 

miasta na 2022 r. - dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92113 

- Centra kultury i sztuki, par. 6220 – Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub 

dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych innych 

jednostek sektora finansów publicznych (dotacja dla Centrum Kultury). 

 

Komisje pozytywnie zaopiniowały ww. wniosek przy 14 głosach „za”, 0 głosach 

„przeciw” i jednym głosie „wstrzymującym się”. 

 

Komisja Budżetu Strategii i Rozwoju Rady Miasta Kamienna Góra wstępnie 

przygotowała o następujące zmiany do projektu budżetu miasta na 2022 r.  

Poniższe wnioski po konsultacji ze Skarbnikiem Miasta znajdą się w  Opinii Komisji 

Budżetu, Strategii i Rozwoju Rady Miasta Kamienna Góra do przyjętego  

i przedłożonego przez Burmistrza Miasta Zarządzeniem Nr 359/2021z dnia 13 listopada 

2021 r. projektu uchwały w sprawie budżetu miasta Kamienna Góra na 2022 rok.  

 

2) Paragraf 9 i 10 projektu budżetu miasta – zmienić z formie takiej jak z roku 2021 

 

3) Odejmujemy: 

- dz. 630 – Turystyka, rozdz. 63001 – Ośrodki informacji turystycznej – nowe zadanie z 

Wydziału Promocji i Polityki Społecznej; 

- dz. 630 – Turystyka, rozdz. 63003 – Zadania w zakresie upowszechniania turystyki, 

par. 2360 – Dotacja celowa z budżetu jednostki samorządu terytorialnego, udzielone w 

trybie art. 221 ustawy, na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do 

realizacji organizacjom prowadzącym działalność pożytku publicznego – zostawić 

30 000 zł; 

 

- dz. 710 - Działalność usługowa, rozdz. 71035 – Cmentarze, par. 6050 – Wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych – zostawić 600 000 zł i zmiana treści zadania na 

„Zagospodarowanie terenu na Cmentarzu Komunalnym przy ul. Wałbrzyskiej 

(doprowadzenie wody i ścieżki) wraz z dokumentacją; 

319 925 zł pozostawić na wiaty śmietnikowe; 

 

- dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75023 – Urzędy gmin (miast i miast na 

prawach powiatu), par. 6050 – Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych (zdjąć 

200 000  zł z Modernizacji pomieszczeń piwnicznych Ratusza Miejskiego na potrzeby 
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archiwum) - zostawić 300 000 zł; 

 

- dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75075 – Promocja jednostek samorządu 

terytorialnego, par. 4300 – Zakup usług pozostałych – zostawić 120 000 zł; 

 

- dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92113 - Centra kultury i 

sztuki, par. 6220 – Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie 

kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych innych jednostek sektora 

finansów publicznych (dotacja dla Centrum Kultury)  – zostawić 0 zł; 

 

- dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92195 – Pozostała 

działalność, par. 4300 – zakup usług pozostałych – zostawić 100 000 zł 

 

4) Dodajemy:  

- dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75022 – Rady gmin (miast i miast 

powiatowych), par. 4210 – Zakup materiałów i wyposażenia – zwiększyć o 80 000 

(zaciągnięto z dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75023 – Urzędy gmin, par. 

6050 – Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych) –  

zostaje 127 000 zł, 

z uwagi na pozyskanie oszczędności z obniżenia wysokości planowanych diet radnych; 

 

- dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90095 –Pozostała 

działalność, par. 6050 – Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych – w tym 

paragrafie dodać zadanie w kwocie 175 000 zł pn. „Budowa wiat śmietnikowych” 

(zaciągnięto z dz. 710 - Działalność usługowa, rozdz. 71035 – Cmentarze, par. 6050 – 

Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych) ; 

 

- dz. 600 – Transport i łączność, rozdz. 60016 – Drogi publiczne gminne, par. 6050 – 

Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych – dodać 80 000 zł na zadanie 

inwestycyjne pn. „Modernizacja mostku przy ul. Nadrzecznej” (zaciągnięto z dz. 921 – 

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92113 - Centra kultury i sztuki, par. 

6220 – Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów 

realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych innych jednostek sektora finansów 

publicznych (dotacja dla Centrum Kultury);  

 

- dz. 758 – Różne rozliczenia, 75818 – Rezerwy ogólne i celowe, par. 6800 – Rezerwy 
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na inwestycje i zakupy inwestycyjne – dodać 200 000 zł,  

(zaciągnięto z dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92113 - 

Centra kultury i sztuki, par. 6220 – Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub 

dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych innych 

jednostek sektora finansów publicznych (dotacja dla Centrum Kultury); 

- dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90095 – Pozostała 

działalność, par. 6050 – wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych – dodać 50 000 

zł (budżet obywatelski); 

(zaciągnięto z dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92113 - 

Centra kultury i sztuki, par. 6220 – Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub 

dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych innych 

jednostek sektora finansów publicznych (dotacja dla Centrum Kultury); 

 

- dz. 851 – Ochrona zdrowia, rozdz. 85195 – Pozostała działalność, par. 4300 – Zakup 

usług pozostałych – dodać 12 000 zł jako zadanie pn. „Profilaktyka w zakresie badań 

dzieci na zawartość glifosatu” (zaciągnięto z dz. 710 - Działalność usługowa, rozdz. 

71035 – Cmentarze, par. 6050 – Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych); 

 

- dz. 900 – gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90095 – pozostała 

działalność, par. 6050 – wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych - dodać 85 000 

zł na zadanie pn. „Doposażenie placu zabaw przy ul. T. Kościuszki (za sądem)”, 

(zaciągnięto z dz. 710 - Działalność usługowa, rozdz. 71035 – Cmentarze, par. 6050 – 

Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 52 925 zł i z dz. 750 – Administracja 

publiczna, rozdz. 75023 – Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu), par. 6050 

– Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych) -  32 075 zł; 

 

- dz. 600 – Transport i łączność, rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne, par. 6050 – 

wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych – dodać 62 925 zł na zadanie pn. 

„Opracowanie dokumentacji papierowej dla przebudowy i remontu ulic – dopisać place 

145 obr. 7 + 150 obr. 7 + oś. Antonówka (zaciągnięte z dz. 921 – Kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego, rozdz. 92195 – pozostała działalność, par. 4300 – zakup usług 

pozostałych). 
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Ad. 5. Sprawy różne 

 

Spraw różnych nie było. 

 

Ad.6. Po wyczerpaniu porządku obrad posiedzenie Komisji zakończono. 

Protokołowała: Katarzyna Stasicka 

Przewodnicząca KBSiR 

 

/-/ Violetta Majak 
 


